
Inspreken commissie vergadering 14 nov 2024
Door Herman Gerritsma secr. Stichting Waakhond

Geachte Raad- Commissieleden.
Als ik langs de Coupépolder naar huis reed, dacht ik vaak: “Hoe lang zal het nog duren voor de boel 
uit elkaar klapt, die ringdrainage is al ver over de  houdbaarheidsdatum heen”.
Als die het begeeft zal duidelijk worden dat een IBC sanering zonder een waterdichte afdeklaag 
onmogelijk is. IBC staat voor Isoleren Beheersen en Controleren. De isolatie van de zijkanten en de 
ringdrainage voldeden aan die norm. Met een goed geïsoleerde bovenkant zou die belt nog 
honderden jaren vooruit kunnen. Maar het isoleren van de bovenkant werd uitgesteld. Kijken of dat 
wel echt nodig was. Toen is het grote knoeien begonnen. In Alphen bestaat de gedachte dat je met 
rapporten de werkelijkheid naar je hand kan zetten. Eerst was, volgens allerlei dikke rapporten die 
afdeklaag al waterdicht genoeg. Toen de Raad van State dat verwierp kwamen er weer rapporten die 
het juist goed vonden dat die afdeklaag niet waterdicht was. En zo ging het maar door. Stapels 
rapporten werden er geschreven. Over van alles en nog wat, tot aan de wormen in de afdeklaag toe. 
Al die rapporten hadden maar één doel. “Het aantonen dat situatie in Alphen niet te vergelijken is 
met andere voormalige stortplaatsen”. In Alphen is een waterdichte afdeklaag niet nodig. 
Ook de onafhankelijke deskundigen in 2012 waren het daar over eens. Gelijk daarna werd zelfs de 
commissie bodemsanering een besloten commissie. Alle eventuele tegenspraak werd daardoor 
buiten de deur gehouden en daarmee groeide de mythe dat alles goed was en goed zou blijven.

Hoe is het zover gekomen.? Kost die afdichting zoveel. Nee dat is niet de oorzaak  In de jaren 90 
hebben wij met de toenmalige voorzitter van de golfclub, de heer Bouma, het gevaceerd inpakken 
van de Coupépolder besproken. Ook de gemeente was  daar positief over.  In een jaar of 5 a 6  zou 
dat dan gebeurt zijn. De heer Bouma had er wel oren naar maar de rest van het bestuur van de 
golfclub zag dat niet zitten, dat zou betekenen dat ze dan hun pas verworven A status niet konden  
behouden. 
Dankzij het CDA veranderde de gemeente ook van mening. 
Ook op ander terrein was er sprake van een ongezonde houding tussen het gemeentebestuur en de 
golfclub. De golfclub hield zich aan geen enkele afspraak, en eigenden zich op die manier ettelijke 
miljoenen aan overheidsgeld toe.     
Uiteindelijk resulteerde dit op 2013 in een motie die het gemeentebestuur opriep om de golfclub een 
jaarlijkse bijdrage te laten betalen. Op 15 december 2014 wordt mevrouw Spies burgemeester.  Een 
dag later op 16 december staat haar handtekening onder het besluit dat de motie is uitgevoerd. Er is 
echter niets uitgevoerd, net als met die rapporten over de Coupépolder, Papier is geduldig. 
Of ze zich daarvoor schaamde weet ik niet, maar pas een halfjaar later wordt dat, na een klacht van 
de Stichting Waakhond aan de gemeenteraad bekent gemaakt. 
En wat doet de gemeenteraad, niets!
Nog iets dergelijks. Al jaren hebben de golfers problemen met langsfietsende schooljeugd. Vooral 
toen er ook nog golfkarren in beeld kwamen. Die mogen niet op de openbare weg en bij ongelukken 
zou dat grote problemen opleveren. De club haalde daarom de borden “fietspad” weg!  Nadat ik dat 
gemeld had zijn die weer teruggeplaatst, maar het tekent wel de mentaliteit van de golfers. Ook dit 
jaar hebben ze het weer niet kunnen laten om een paar borden te verwijderen.  
Uitkomst is de fietsbrug, Met mooie rapporten werd weer een niet bestaande werkelijkheid 
gecreëerd. En weer doet de gemeenteraad niets. Waarom heeft nooit iemand de moeite genomen om 
‘s morgens tussen 8 en 9 eens bij de Zegerbrug te gaan kijken? Dan had die zelf gezien van uit 
welke richting die fietsers  kwamen. 
En in plaats van een hartig woordje met de voorzitter van de golfclub, vind de burgemeester het 
belangrijk om die man een lintje te geven. Wethouder Schotanus maakt het nog erger: in plaats van 
geld halen geeft hij bij het 40 jarig bestaan van de golfclub een waardecheck. 



Nu is het zover, de werkelijkheid heeft gesproken. Vorig jaar december heeft de ringdrainage het 
begeven. De zijkanten zijn in tegenstelling met de bovenkant wel geïsoleerd. Nu het inzijgende 
regenwater niet meer door die drainage wordt opgevangen, stijgt het tussen die zijkanten omhoog. 
Dit gaat net zolang tot de druk te hoog wordt en het er ergens uit spuit. Natuurlijk kan je dat dichten 
maar bij de volgende zware regenbui spuit het weer ergens anders er uit.  De miljoenen die sinds 
1992 zijn uitgegeven, zijn voor niets geweest. Het vuile percolaat gaat gewoon weer, net als 
vroeger, naar de Zegerplas. Sorry, NIET zoals vroeger, toen werd nog gemonsterd maar nu mogen 
dankzij bewust  misleidende rapportages de zware metalen zoals arseen kwik en cadmium 
ongecontroleerd naar de Zegerplas. 
Ook het toestaan van corruptie heeft zijn grenzen. Het gaat nu over de volksgezondheid. Er is zelfs 
een kinderbadje in de Zegerplas. Ik vraag u nu om in te grijpen.
Toestaan dat op grond van  misleidende rapportages de troep uit de Coupépolder ongecontroleerd de 
Zegerplas instroomt, is ronduit misdadig.  


